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З Новым годам і святам Божага нараджэння!

З Новым годам!!!
Паважаныя жыхары 
Гарадзенскай 
вобласьці, рэдакцыя 
інфармацыйнага 
выданьня “РЭГІЁН” 
віншуе  Вас з 
сьвятамі Божага 
нараджэння  і 
Новым годам!

Мы зычым Вам дасягнення мэтаў і 
здзяйснення мараў. 

Няхай глабальны эканамічны крых-
зіс абыйдзе Вашыя сем’і бокам і няхай 
Вас бароніць гасподзь Бог! З Новым 
годам! З Новым шчасьцем! 

Либерализационный 
катаклизм белорусских 
младореформаторов
В страшное время живем, товаищи. 
Рушатся идеалы, обращаются в прах 
незыблемые законы мироздания, реки 
текут вспять, и того гляди, небо рухнет 
на землю.

Пользуясь новомодным российским 
словечком, белорусским чиновникам 
законодательно запрещено “кошма-
рить” бизнес проверками до особого 
распоряжения. Ходят слухи, что ли-
цензии поотменяют, даже (страшно 
сказать) на розницу! Цены разрешили 
не согласовывать, а торговать даже в 
убыток, если руководство предприятия 
увидит в том смысл и целесообраз-
ность. Прошел шепоток, что и 165-е 
постановление на грани отмены...

Разум кипит при мысли о том, чего 
ждать дальше. Может, госконтролю по-
ручат заняться чиновниками и за созда-
ние проблем частному бизнесу под суд 
отдавать будут? Или гаишников будут 
штрафовать за то, что они не безопас-

ностью на дорогах занимаются, а доят 
подведомственное моторизованное 
население? А может, и налоги снизят, 
да так, что об этом не только из теле-
визора узнать можно будет, а еще и в 
кошельке почувствовать? Эх, как фан-
тазия-то разгулялась...

Думается, радостных возгласов бу-
дет масса. И пожалуй, даже можно 
признать, что повод для радости есть. 
Одна только мысль гложет, покоя не 
дает - откуда ж взялись все эти препо-
ны, которые теперь можно снять к об-
легченному выдоху сотен тысяч, если 
не миллионов, людей? Кто ж создал 
этот мрачный частокол, из которого 
даже один кол выдерни - люди слезами 
счастья обливаются?

Мы боролись с Западом - оказалось, 
они нам друзья и партнеры.

Мы обвиняли Россию в предатель-
стве - оказалось, это наши партнеры 
навек.

Начало. Окончание на стр.8

Более $ 25.000 изъято 
у валютчиков в Лиде
Более 25 тысяч долларов США 
изъято у трех жителей Гродненской 
области за осуществление незаконных 
валютно-обменных операции, 
сообщает пресс-служба Комитета 
госконтроля.

“Сотрудниками Лидского межрайон-
ного отдела финансовых расследова-
ний Комитета госконтроля Гродненс-
кой области задержаны трое граждан, 
которые осуществляли незаконные 
валютно-обменные операции”, - сооб-
щает КГК.

В ходе оперативных мероприятий 
было установлено, что один из задер-
жанных, неработающий житель города 
Лиды, приобрел сначала 2,5 тысячи 
долларов США у жителя города Мос-
ты, а затем 2 тысячи 300 долларов 
США у жителя города Лиды. 

У правонарушителей изъяты денеж-
ные средства на сумму в эквиваленте 
более 25 тысяч долларов США в раз-
личных валютах, в том числе доллары, 
евро, российские и белорусские рубли.

В отношении них составлены адми-
нистративные протоколы за нарушение 
установленного порядка проведения 
валютных операций. Нарушителям 
грозит штраф до 300 базовых величин.

Агенство финансовых новостей
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Мільён рублёў 
за незаконна ссечаную 
елку 
Напярэдадні навагодніх святаў 
Міністэрства лясной гаспадаркі 
Беларусі папярэджвае грамадзян 
аб адміністрацыйнай адказнасці за 
незаконную вырубку елак. 

Прэс-сакратар Мінлясгаса Ружэ-
на Навіцкая паведаміла, што згодна з 
артыкулам 15.22 Кодэкса аб адмініст-
рацыйных правапарушэннях незакон-
нае знішчэнне, у тым ліку парубка або 
пашкоджанне дрэў і кустоўя ў лясах 
першай групы дзяржлясфонду (асаб-
ліва падахоўныя), а таксама тых, што 
ўваходзяць у дзяржаўны лясны фонд, 
цягнуць накладанне штрафу ў памеры 
ад 20 да 50 базавых велічынь (ад 700 
тыс. да 1 млн. рублёў).

Тыя ж дзеянні, учыненыя ў астатніх 
лясах дзяржлясфонду, цягнуць за са-

бой штраф у памеры ад 10 да 30 база-
вых велічынь (ад 350 тыс. да 1 млн. 50 
тыс. рублёў).

Акрамя таго, паводле слоў прэс-сак-
ратара, 1 ліпеня 2008 года набыў моц 
указ прэзідэнта, якім зацверджаны 
таксы для вызначэння памеру кампен-
савання ўрону, прычыненага лясам і 
аб’ектам расліннага свету. Напрыклад, 
за незаконна ссечаную елку прыйдзец-
ца заплаціць 353 тыс. рублёў і больш.

“Таму, хто вырашыў высечы нава-
годнюю елачку самастойна, не маючы 
на гэта дазволу, трэба ўсё-такі спачат-
ку падумаць. Бо такому парушальніку 
прыйдзецца развітацца з куды больш 
істотнай сумай, чым пры куплі га-
лоўнага атрыбута навагодняга свята 
на елачным базары”, — падсумавала 
Р.Навіцкая, паведамляе БелаПАН.

Карнеенка: Асобныя 
праявы лібералізацыі 
яшчэ не сталі сістэмнымі
Безумоўна, рэгістрацыя Руху станоўчы 
фактар, які сведчыць аб пэўных 
пазітыўных пераменах у нашым 
грамадстве.  Але мы не схільны 
абсалютызаваць гэтае рашэнне таму, 
што асобныя праявы лібералізацыі 
яшчэ не  сталі  сістэмнымі і не набылі  
незваротнага характару. Як і вяртанне 
ў афіцыйны распаўсюд  адной-двух  
незалежных газет не азначаюць 
наступленне эры  свабоды слова ў 
краіне, так і рэгістрацыя  некалькіх 
структур грамадзянскай супольнасці 
не з’яўляецца безумоўным фактам 
свабоды дзейнасці грамадскіх 
аб’яднанняў у Беларусі 

Мы памятаем, што некалькі  аргані-
зацый і палітычных партый пакуль не 
атрымалі афіцыйнай рэгістрацыі і за-
яўляем аб сваёй салідарнасці з імі ў 
пытаннях свабоды грамадска-палітыч-
най дзейнасці. Да гэтага часу  шэраг 
аб’яднанняў, такіх як праваабарончы 
цэнтр “Вясна”, Гомельскае абласное 
аб’яднанне “Грамадзянскія ініцыяты-

вы” не  могуць аднавіць сваёй афіцый-
най дзейнасці нягледзячы на станоўчае 
рашэнне па іх справах Камітэта ААН 
па Правах Чалавека.  

Варта нагадаць, што ў заканадаўс-
тве краіны пакуль застаюцца такія 
нормы, якія прадугледжваюць дазва-
ляльны прынцып дзейнасці грамадс-
кіх аб’яднанняў. У першую чаргу, гэта 
нормы якія прадугледжваюць крымі-
нальную адказнасць толькі за факт дзе-
яння ад імя не атрымаўшых дзяржаў-
най рэгістрацыі арганізацый і славутыя 
патрабаванні  аб юрыдычных адрасах. 
Спадзяемся, што і гэтыя моманты не 
застануцца па-за ўвагай улады, калі яна 
сапраўды імкнецца да дэмакратызацыі  
грамадска-палітычнай дзейнасці. 

Разам з тым  сёння  мы  звяртаемся 
да калег  з прапановамі сёння  прымаць 
больш актыўныя захады па легалізацыі 
сваёй дзейнасці. У дадзенай справе ўсе 
арганізацыі могуць разлічваць на нашу 
салідарнасць.

Вікатр Карнеенка

Выбарчы кодэкс 

збіраюцца ўпрыгожыць
У сярэдзіне студзеня ў Мінску 
пройдуць кансультацыі з БДІПЧ 
АБСЕ, якія тычацца іх рэкамендацый 
па змене беларускага выбарчага 
заканадаўства. Пра гэта паведаміла 
журналістам 17 снежня старшыня ЦВК 
Лідзія Ярмошына. Раней Аляксандр 
Лукашэнка даручыў дзяржорганам 
разгледзець разам з БДІПЧ АБСЕ 
гэтыя рэкамендацыі. У выніковым 
дакладзе місіі назіральнікаў за 
парламенцкімі выбарамі ў Беларусі, 
які быў апублікаваны 29 лістапада 
гаворыцца, што, нягледзячы на 
“некаторыя паляпшэнні”, выбары ў 
Беларусі не адпавядалі стандартам 
АБСЕ.

У прыватнасці, выбарчае закана-
даўства не дае магчымасці для “сап-
раўднай палітычнай канкурэнцыі і роў-
нага стаўлення да кандыдатаў з боку 
ўладаў” і “замінае правядзенню выба-
раў” у адпаведнасці з дэмакратычнымі 
стандартамі.

Эксперты зазначаюць, што Выбарчы 
кодэкс Беларусі “не забяспечвае праз-
рыстага механізму захаванасці скрынь 
з бюлетэнямі пасля пачатку датэрміно-
вага галасавання, а таксама механізму 
абароны самога бюлетэня”.

Большасці апазіцыйных кандыдатаў 
было адмоўлена ў рэгістрацыі “з-за 
нязначных парушэнняў фармальных 
патрабаванняў”, падкрэсліваецца ў 
дакладзе. Акрамя таго, абмежаванні з 
боку дзяржорганаў у мэтах стварэння 
фармальнай роўнасці паміж усімі кан-
дыдатамі прывялі да “мінімуму месцаў 
для сустрэч, фінансавання кампаніі і 
доступу да СМІ”. На думку экспертаў 
місіі, усё гэта “стварае магчымасці для 
фальсіфікацый”.

Удзел у кансультацыях з БДІПЧ АБСЕ 
возьмуць ЦВК, Нацыянальны цэнтр за-
канадаўства і прававых даследаванняў, 
парламенцкія структуры. Аднак прад-
стаўнікі апазіцыі не запрошаныя, хаця 
свае прапановы па змене выбарчага за-
канадаўства не раз вылучалі.

“На сёння АДС падрыхтавалі праект 
закона аб зменах і дадатках у законы 
Беларусі па пытаннях выбараў і рэ-
ферэндумаў”, — паведаміў БелаПАН 
юрыст Сяргей Альфер. Пры гэтым, 
зазначыў Альфер, прапановы апазіцыі 
супадаюць “ледзь не слова ў слова” з 
тымі рэкамендацыямі, што ўтрымлі-
ваюцца ў заключным дакладзе БДІПЧ 
АБСЕ.

БелаПАН
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Пайшла з жыцця Ніна Мацяш

Жыхарам Гарадзеншчыны 
распавялі пра “Белсат” 
Актывісты Руху “За Свабоду” правялі 
інфармацыйную кампанію ў васьмі 
гарадах вобласці.

21 снежня актывісты Руху “За Сва-
боду” правялі заключныя ў гэтым годзе 
акцыі па інфармаванню жыхароў Га-
радзеншчыны аб 12 прапановах Еўра-
пейскага Саюза для Беларусі і трансля-
цыю незалежнага канала Белсат. Так, у 
Зэльве і Свіслачы было раздадзена 200 
асобнікаў брашуры “Што Еўрапейскі 
Саюз можа даць Беларусі?” і 400 улё-
так пра першы незалежны спутнікавы 
канал “Белсат”.

Гэта былі апошнія гарады, якія ак-
тывісты Руху “За Свабоду” наведалі 

ў рамках кампаніі па інфармаванню 
жыхароў Гарадзеншчыны аб прапано-
вах Ерапейскага Саюза для Беларусі 
і дзейнасці незалежнага тэлеканала 
“Белсат”. 

У лістападзе – снежні актывістамі 
Руху “За Свабоду” у Гродзенскай воб-
ласці было праведзена інфармаванне 
жыхароў Гродна, Мастоў, Ваўкавыска, 
Шчучына, Бярозаўкі, Ліды, Зэльвы 
і Свіслачы. Агулам было раздадзена 
1400 асобнікаў брашуры “Што Еўра-
пейскі Саюз можа даць Беларусі?” і 
800 асобнікаў інфармацыйных букле-
таў аб першым незалежным тэлекана-
ле “Белсат”.

Прэс-служба Руху “За Свабоду”

19 снежня ўночы пайшла з жыцця 
вядомая беларуская пісьменніца, 
старшыня Берасцейскай абласной 
арганізацыі Саюза беларускіх 
пісьменнікаў Ніна Мацяш. 

Ніна Мацяш нарадзілася ў Бяро-
заўскім краі, на Берасцейшчыне. Скон-
чыўшы Бярозаўскую дзесяцігодку, 
паступіла на факультэт французскай 
мовы Мінскага педагагічнага інстытута 
замежных моў. На трэцім курсе цяжка 
захварэла. Але, экстэрнам скончыўшы 
навучальную ўстанову, працягвала зма-
гацца з хваробай. Інвалідская каляска 
не стала перашкодай у працы выклад-
чыцай замежнай мовы Белаазёрскага 
вучылішча энергетыкаў.

Яшчэ ў савецкія часы Ніна Мацяш 

мела магчымасць перанесціся жыць 
у сталіцу — у Менск. Пасля прыняц-
ця яе ў Саюз пісьменнікаў літаратур-
ная сябрына прапанавала ёй кватэру ў 
Менску, дзе была б бліжэй літаратурна-
га асяроддзя, бліжэй сяброў. Адмовіла-
ся, засталася ў Белаазёрску, бо, як па-
далося, „у сталічным тлуме, у вялікім 
людзкім канглямэраце магла застацца 
ў зусім поўнай адзіноце”. А яшчэ таму 
што ў горадзе мала неба.

Ніна Мацяш - заслужаны дзеяч мас-
тацтваў Беларусі, была ўзнагароджана 
прэміяй Брэсцкага абкома камсамола, 
лаўрэат літаратурнай прэміі імя Аркад-
зя Куляшова, прэміяй „Берасцейская 
зорка — 98”.

Радыё Рацыя

Бесперашкоднае 
перасячэнне Новым годам 
беларуска-польскай мяжы
Беларускі Дзед Мароз, рэзідэнцыя 
якога знаходзіцца ў пагранічнай 
зоне ў Белавежскай пушчы, аддаў 
загад пагранічнікам забяспечыць 
у ноч з 31 снежня на 1 студзеня 
бесперашкоднае перасячэнне Новым 
годам дзяржаўнай мяжы з усходу на 
захад. Для гэтага тут, на беларуска-
польскай мяжы, адкрыты незвычайны 
пункт пропуску. 

Такая традыцыя з’явілася ў 
Дзяржаўным пагранічным камітэце 
Беларусі летась, калі Дзеду Марозу 
быў уручаны зялёны берэт і 
дыплом пасвячэння ў пагранічнікі, 
паведаміў начальнік прэс-цэнтра 
Дзяржпагранкамітэта Аляксандр 
Цішчанка.

Ён таксама паведаміў, што ў 
рэзідэнцыі казачнага героя ў пушчы 
ўстаноўлены сапраўдны пагранічны 
слуп, на які дзеці, што прыязджаюць у 
госці да Дзеда Мароза, прыклейваюць 
запіскі са сваімі запаветнымі 
жаданнямі, паведамляе БелаПАН.

Нынешние «избранники 

народа» изрядно 

подорожали
Деятельность белорусских депутатов 
и сенаторов в 2009 году обойдется 
белорусским налогоплательщикам 
в гораздо большую по сравнению с 
2008 годом сумму. Расходы на обе 
палаты парламента составят более 
34 млрд. рублей, что на 36,8% больше, 
чем в 2008 году.

Как сообщает Interfax.by, изрядно 
увеличенная смеат расходов была 
утверждена сегодня на заседании 
парламента.

Две трети этой суммы, 24,4 млрд. 
рублей, предполагается направить на 
финансирование нижней палаты, треть 
достанется сенаторам.

Большая часть расходов приходится 
на зарплаты депутатам и сотрудникам 
секретариата. На командировки 
внутри страны предполагается 
выделить около Br273 млн, на 
международные связи - Br707,8 
млн, Br127,5 млн - на взносы 
международной организации.

Агенство финансовых новостей
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Ю.Бандажэўскі: “АЭС 
не па сілах нашай краіне” 
Дзяржаўная камісія для выбару 
месца пад будаўніцтва атамнай 
электрастанцыі абвясьціла: першая 
беларуская АЭС будзе ўзводзіцца ў 
Астравецкім раёне на Гарадзеншчыне. 

Такое рашэньне прынятае на пад-
ставе вывучэньня трох пляцовак — 
ужо згаданай Астравецкай, а таксама 
Краснапалянскай і Кукшынаўскай у 
Магілёўскай вобласьці. Яшчэ адна пля-
цоўка на Віцебшчыне была забракава-
ная раней. Чым кіраваліся дзяржаўныя 
экспэрты, даючы дазвол на будаўніцтва 
АЭС у непасрэднай блізкасьці ад запа-
веднай экасыстэмы і побач зь межамі 
Эўразьвязу? 

Паводле ацэнак спэцыялістаў Нацы-
янальнай акадэміі навук, будаўніцтва 
АЭС у Беларусі дазволіць эканоміць 
каля 1 мільярду даляраў штогод на на-
быцьці прыроднага газу. У аснове гэта-
га разьліку — меркаваныя кошты на газ 
у далёкай пэрспэктыве. Увогуле разгля-
даюцца некалькі асноўных перавагаў 
атамнай энэргетыкі ў параўнаньні зь 
іншымі. Апроч эканоміі сродкаў, гэта 
адмова ад прыроднага газу ў аб’ёмах 
блізу 3 мільярдаў кубамэтраў штогод, 
зьніжэньне выдаткаў на вытворчасьць 
электраэнэргіі і скарачэньне выкідаў 
парніковых газаў на 10—12 мільёнаў 
тон на год.

Аднак выбар пляцоўкі на карысьць 
Астравеччыны шмат кім успрыняты ў 
штыкі. Участак паміж вёскамі Гоза і 
Міхалішкі, адрозна ад пляцовак у Ма-
гілёўскай вобласьці, знаходзіцца ў гус-
танаселенай мясцовасьці: да Астраўца 
— 18 кілямэтраў, да Менску — 130, 
да літоўскай мяжы — 20. Зусім побач 
з пляцоўкаю — багатая экасыстэма: 
да ракі Віліі — 6 кілямэтраў, да Сара-
чанскіх азёраў — 14, да Сьвіры — 19, 
да Нарачы — 40. Аднак дырэктар на-
вукова-дасьледчага інстытуту ядзер-
ных праблемаў, прафэсар Уладзімер 
Барышэўскі засьцярог апанэнтаў не 
падзяляе:

Калі станцыя разьмяшчаецца ў Го-
радні, а там побач Літва і Горадня, 
...дык гэта ж увогуле супэр!

“Я адношуся да тых людзей, якія ўсё 
ж паважаюць прафэсіяналізм. На жаль, 

“зялёныя” ў многіх выпадках кіруюц-
ца эмоцыямі. Увогуле гэтае рашэньне 
вельмі правільнае. Калі станцыя разь-
мяшчаецца ў Горадні, а там побач Лі-
тва і Горадня, то я тады нагадаю: былі 
перамовы, падчас якіх Літва з намі да-
маўлялася, каб частку электраэнэргіі 
ад нас атрымліваць. Бо першае, што 
ўвогуле прыходзіць у галаву: калі пабу-
даваць станцыю і пасьля частку энэргіі 
прадаваць Літве і Польшчы, дык гэта 
ж увогуле супэр! Якая ўвогуле розьні-
ца, калі ў пэрспэктыве прыбалтыйскую 
станцыю сумесна пабудуюць Літва, 
Латвія, Эстонія і Польшча? І адно ад-
наму не супярэчыць, на гэта трэба 
глядзець. Для шматвэктарнай палітыкі 
краіны гэта якраз яшчэ важней”.

Палітычнае рашэньне будаваць у Бе-
ларусі ўласную АЭС было ўхваленае 
15 студзеня 2008 году на пасяджэнь-
ні Савету бясьпекі пад старшынствам 
Аляксандра Лукашэнкі. Плянуецца 
ўвесьці два блёкі АЭС агульнай магут-
насьцю 1 тысяча мэгават кожны. Пер-
шы блёк мяркуецца здаць у 2016 годзе, 
другі — у 2018-м. Паводле розных ацэ-
нак, будоўля будзе каштаваць ад 5 да 10 
мільярдаў даляраў.

Навуковец, доктар мэдычных навук 
Юрый Бандажэўскі адным зь першых 
у Беларусі давёў прычынна-выніковую 
сувязь паміж узьдзеяньнем дробных 
доз радыяцыі на арганізм чалавека і 
ўзьнікненьнем сур’ёзных захворвань-
няў. Свой арышт у 1999 годзе ён зьвяз-
вае з крытыкай на адрас уладаў за бязь-
дзейнасьць у ліквідацыі наступстваў 
катастрофы на Чарнобыльскай АЭС. 
Пасьля амністыі ў 2005 годзе зьехаў у 
Францыю, а сёлета асеў у Літве:

Юры Бандажэўскі

“Любая станцыя не па сілах нашай 
краіне. Ня толькі складана будаваць, 
але немагчыма з гледзішча любых 
прынцыпаў. І няважна, дзе яна будзе 
збудаваная — у Астраўцы ці ў Ма-
гілёўскай вобласьці. Усё дрэнна з па-
зыцыі шмат якіх аспэктаў. Сёньня не 
пра станцыю думаць трэба. Пляцоўку 
выбралі, але шмат трэба зрабіць, каб 
запусьціць станцыю, знайсьці сродкі. 
Яшчэ ёсьць час для пошуку канструк-
тыўных рашэньняў на ўзроўні эўра-

пейскай супольнасьці — з улікам, што 
Беларусь нібыта жадае нейкім чынам 
браць удзел у справах Эўропы. Таму 
ня трэба сьпяшацца, а неабходна да-
бівацца аптымальнага рашэньня, для 
насельніцтва краіны перш за ўсё. Мяр-
кую, што яшчэ ёсьць магчымасьць не-
шта рабіць, а ня проста канстатаваць: 
пляцоўку выбралі — і ўжо рукі мож-
на апускаць. Трэба працаваць у гэтым 
кірунку”.

Член-карэспандэнт Нацыянальнай 
Акадэміі навук Іван Нікітчанка пера-
кананы: для Беларусі ня мае істотнага 
значэньня месца дысьлякацыі АЭС. 
Так, ад чарнобыльскага рэактара да 
Магілёўскай вобласьці, якая найбольш 
пацярпела ад выбуху, 240 кілямэтраў. 
Ад любой пляцоўкі адлічыць 240 кіля-
мэтраў — ужо палова Беларусі. Да таго 
ж урану, асноўнага паліва для станцыі, 
у сьвеце ўсё меней. І празь нейкі час 
сыравіна можа стаць настолькі дэфі-
цытнай, што проста бессэнсоўна буда-
ваць АЭС:

Іван Нікітчанка

“Што тычыцца месца, дык яно, нату-
ральна, далёка ня лепшае. Але справа ў 
тым, што АЭС наагул не патрэбная Бе-
ларусі. Разумныя людзі ўжо даўно кі-
нулі б гэтую авантуру і не важдаліся б 
зь ёй. Гэта проста нейкая маніякальная 
ўпартасьць. Вялікія пытаньні з палівам. 
Урану няма і ня будзе. Нездарма зараз 
Расея сама шукае сыравіну ў Таджы-
кістане, зьбіраюцца там шмат што бу-
даваць. Таму сама ідэя проста неразум-
ная. Патрэбы няма ў станцыі ніякай. 
Тут разглядаць трэба зусім іншыя мо-
манты: прыкладам, у нас вытворчасьць 
у параўнаньні з 1990-мі скарацілася на 
30 зь лішкам працэнтаў, а электраэнэр-
гіі мы трацім амаль удвая больш у па-
раўнаньні з тым пэрыядам”.

Паводле разьлікаў, агучаных на-
месьнікам міністра энэргетыкі Міхаі-
лам Міхадзюком, да 2020 году кошт на 
прыродны газ будзе ў 12 разоў большы, 
чым на ядзернае паліва. На яго думку, 
уздаражэньне газу будзе значна больш 
адбівацца на сабекошце электраэнэргіі, 
чым уздаражэньне ўрану.

Радыё Свабода, 
Ігар Карней
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Рэдактар «Газеты 
Слонімскай»: 
Ходзім 
па зачараваным 
коле
Рэдакцыя папулярнага на Гарадзеншчыне незалежнага 
выдання «Газеты Слонімскай» дагэтуль не атрымала адказу 
пра магчымасць вяртання ў дзяржаўную сістэму распаўсюду. «Я 
двойчы дасылаў паперы ў абласныя арганізацыі «Белпошты» і 
«Белсюздруку», у Мінск — першы раз у верасні, другі — пасля таго, 
як у распаўсюд вярнулі «Народную волю» і «Нашу Ніву». Але адказ 
прыйшоў толькі з рэспубліканскага аддзялення «Белпошты» — там 
нам адмовілі. Астатнія пакуль не адгукнуліся пісьмова» — распавёў 
галоўны рэдактар «ГС» Віктар Валадашчук. Па яго словах, ён 
таксама тэлефанаваў у тыя арганізацыі. 

«Паўсюль кажуць, што нічога супраць не маюць, каб 
супрацоўнічаць, прыгадваюць, што мелі ад нас неблагі прыбытак. 
Так, у слонімскіх шапіках прадавалася больш за тысячу асобнікаў 
газеты. Але і «Белпошта», і «Белсюздрук» кажуць, што пытанне 
нашага вяртання залежыць не ад іх.

Сп. Валадашчук тэлефанаваў у абласное ўпраўленне ідэалогіі: 
«Там таксама не супраць, але кажуць, што такія пытанні рэдакцыя 
мусіць высвятляць наўпрост з арганізацыямі распаўсюду — 
«Белпоштай» і «Белсюздрукам». Карацей, ходзім па зачараваным 
коле».

З пачатку 2006 г. газета даходзіць да чытачоў дзякуючы 
незалежным распаўсюднікам, а таксама праз рэдакцыйную 
падпіску. Супрацоўнікі рэдакцыі выязджаюць у рэгіёны і ладзяць 
падпіску на месцах. «Газету Слонімскую» чытаюць не толькі 
ў Слонімскім, але і ў Дзятлаўскім, Зельвенскім, Мастоўскім, 
Ваўкавыскім раёнах Гарадзеншчыны. 

На тэрыторыі распаўсюджвання газеты пражывае каля 250 тысяч 
чалавек. Наклад «ГС» складае 6,5 тысяч асобнікаў. Акрамя таго 
рэдакцыя выдае чатырохтысячным накладам газету «Отдушина».

«Газета Слонімская» — найстарэйшае незалежнае перыядычнае 
выданне ў Слоніме, заснаванае 25 снежня 1938 г. беларускім 
паэтам Сяргеем Новікам-Пеюном і ягонай жонкай Людмілай. 
Газета выходзіла па-польску, бо дазвол рабіць беларускае выданне 
Новікі не атрымалі ад уладаў. На пачатку 1939 г. выдавец «ГС» быў 
арыштаваны, а выданне спыніла існаванне.

Выданне «Газеты Слонімскай» было 24 красавіка 1997 г., як 
грамадска-палітычнае незалежнае выданне. Яе заснавальнікам 
і галоўным рэдактарам з’яўляецца Віктар Валадашчук. Мова 
выдання — беларуская і расейская (суадносіны 3:1).

Сямён Печанко, 
nn.by

Мілінкевіч - у Менску, 
а “сэрца” - у Горадні
Пасьля сваёй рэгістрацыі рух “За свабоду” 
пачынае дзейнасьць у легальных умовах. 
Духоўным цэнтрам арганізацыі будзе 
Горадня, дзе адбыўся яе ўстаноўчы сход у 
2007 годзе. Рух зьяўляецца, паводле статуту, 
“рэспубліканскім асьветніцка-правааабарончым 
аб’яднаньнем”.

Адзін з гарадзенскіх актывістаў руху “За сва-
боду” Эдвард Дмухоўскі зазначае, што ў аргані-
зацыю ўваходзяць прадстаўнікі розных партый і 
грамадзкіх арганізацый:

“Юрыдычны адрас руху “За свабоду” зна-
ходзіцца ў Горадні. Мы ў горадзе працуем да-
волі-такі актыўна. Я б не сказаў, што мы вельмі 
шматлікія ў нашым горадзе, але актыўная су-
полка руху дзейнічае ў Мастах, там жыве Алесь 
Зарэмбюк. А таксама актыўныя хлопцы ў Бяро-
заўцы, падтрымкай карыстаецца сама ідэя руху 
ў Слоніме”.

Трэба зазначыць, што гарадзенскія актывісты 
арганізацыі праводзяць культурныя акцыі, пачалі 
выдаваць кніжную сэрыю, удзельнічалі ў абароне 
архітэктурных помнікаў гораду ад разбурэньня.

Што далей? Лідэр руху Аляксандар Мілін-
кевіч кажа:

“Я думаю, што ніхто ня хоча займацца неле-
гальшчынай, хаця мы актыўна дзейнічалі, нават 
ня маючы рэгістрацыі. Яна, па-першае, павялічы-
ць магчымасьці дзейнасьці, асабліва ў рэгіёнах, 
дазволіць далучыць людзей, якія раней баяліся. І 
самае галоўнае для мяне, каб ня скончылася ўсё 
рэгістрацыяй нашага руху, каб таксама іншыя 
арганізацыі, якія хочуць рэгістравацца, а іх ня-
мала ў Беларусі, мелі такую магчымасьць. Чым 
будзем займацца? Галоўныя накірункі, гэта — ін-
фармацыйны, такі праэўрапейскі, прабеларускі, 
культурніцкі. А другое — гэта абарона рэпрэса-
ваных людзей, абарона правоў чалавека. У межах 
руху будзе дзейнічаць камітэт “Салідарнасьць”. 
І я думаю, што вельмі важна нам працаваць над 
аналітыкай. Час няпросты, патрэбныя рэформы 
ў Беларусі, і мы хочам мець сваю праграму дзе-
яньняў”.

Аляксандар Мілінкевіч пацьвярджае: з Горад-
ні рух пачынаўся, гэта — яго “сэрца”, а таксама 
радзіма самога спадара Мілінкевіча. Але ён мае 
спадзяваньні, што арганізацыя пашырыцца па 
ўсёй Беларусі.

“Сёньня ў нас ёсьць людзі, якія заявілі адкры-
та, што яны сябры руху, у 72 гарадах Беларусі. 
Нам вельмі важна легалізаваць іх статус на мес-
цах. Самая вялікая праблема, безумоўна, што калі 
рэгіструеш, трэба мець памяшканьне. І я думаю, 
што вельмі важна зараз дамагчыся, каб дазвалялі 
рэгістраваць такія суполкі руху і іншым арганіза-
цыям дэмакратычным па месцы жыхарства. І калі 
мы такога даможамся, то я думаю, што амаль ва 
ўсіх раённых цэнтрах будзем мець структуры”.

svaboda.org
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Беларусь паміж 
Эўропай і Расеяй
У Беларусі сёньня гаворыцца 
пра лібэралізацыю й нават 
дэмакратызацыю грамадзтва. 
Асабліва гэтыя тэндэнцыі адчуваюцца 
ў адносінах з Эўрапейскай 
супольнасьцю. Многія загаварылі пра 
тое, што адміністрацыя Аляксандра 
Лукашэнкі імкнецца падабацца 
Захаду, тым самым аддаляючыся ад 
бліжэйшай саюзьніцы Расеі. Падчас 
сустрэчы з лідэрам дэмакратычнага 
руху Аляксандрам Мілінкевічам гэтую 
тэму закрануў карэспандэнт Польскага 
радыё Янка Хамовіч. 

Беларускія ўлады сёньня на скры-
жаваньні: з аднаго боку адчуваецца вя-
лікае жаданьне наладзіць добрыя ста-
сункі з Эўропай, з другога - пажадана 
не сапсаваць адносінаў з Расеяй. Гэта 
абумоўлена сусьветным фінансава-эка-
намічным крызысам – і там і там ёсьць 
грошы, якія могуць дапамагчы экано-
міцы краіны. Эўрапейскае сяброўства 
падцьверджана хаця бы тым, што ад-
менены візавыя санкцыі супраць высо-
капастаўленых чыноўнікаў Беларусі. 

“Сёньня беларускія ўлады маюць 
магчымасьць паехаць у Эўропу, - гаво-
рыць Аляксандр Мілінкевіч, - Але й іх 
яшчэ ніхто не зьбіраецца там прымаць. 
Гэта дэскрыдытацыя для многіх эўра-
пейскіх палітыкаў - запрасіць сёньняш-
няга кіраўніка беларускай дзяржавы.”

Магчыма, Эўропа не гатовая сёньня 
прыняць у сябе Аляксандра Лукашэн-
ку, але яна робіць упэўненыя крокі да 
збліжэньня зь Беларусьсю. Узгадаем, як 
12 пунктаў патрабаваньняў Эўразьвязу 
да Беларусі зьмяніліся на тры самыя 
галоўныя. У некаторай ступені ўлады 
й іх выканалі. Напрыклад, з вязьніцаў 
выйшлі палітычныя дзеячы ды больш 
лаяльна сталі адносіцца да незалеж-
ных сродкаў масавай інфармацыі. Вось 
толькі выбары ў Палату прадстаўнікоў 
Нацыянальнага сходу Рэспублікі Бе-
ларусь Захад не прызнаў, але ж АБСЭ 
заўважыла крокі да лібэралізацыі гэ-
тага працэсу. Апазыцыя сфармавала 
свае патрабаваньні да ўладаў, якія тая 
мусіць выканаць да красавіка наступ-
нага году. 

Аляксандар Мілінкевіч: Мы, а маю 

на ўвазе апазыцыя, сфармавалі пяць 
пунктаў, па якіх улада мусіць папраца-
ваць да красавіка. Нам бы хацелася, каб 
яны зрабілі нешта канкрэтнае па гэтых 
пунктах, а ня проста наводзілі кас-
мэтыку. Першы пункт – прыпыненьне 
поўнасьцю ўсіх палітычных рэпрэсіяў. 
Напрыклад, “справы 14-ці” – гэта тыя 
маладзёны, што пацярпелі на мітынгах 
прадпрымальнікаў. Яшчэ ў нас ёсьць 
29 чалавек у Польшчы - гэта студэнты, 
што зараз навучаюцца па праграмме 
Каліноўскага. На іх заведзеныя кры-
мінальныя справы, нібыта за ўхіленьні 
ад службы ў войску – улады не заліч-
ваюць вучобу ў Польшчы, як бронь, 
якую маюць усе беларускія студэнты. 
Другое – зьмены ў выбарчым закана-
даўстве. Гэта вельмі складанае пытань-
не. І ў гэтым накірунку нешта робіцца 
– нават створана адмысловая камісія. 
На маю думку, нават калі зьмены бу-
дуць уведзены, мала што памяняецца, 
пакуль улады ня зьменяць практыку 
рэалізацыі закону. Могуць зрабіць нам 
прыгожыя скрыні, празрыстыя, могуць 
нават ліквідаваць папярэдняе галасава-
ньне, хаця наўрацьці гэта зробяць. Калі 
нашых людзей ня будзе ў камісіях, нія-
кіх выбараў усё роўна ня будзе.

Таксама, як заўважыў Аляксандар 
Мілінкевіч, вельмі востра стаіць пыта-
ньне свабоды сродкаў масавай інфар-
мацыі. Нядаўна ўлады зрабілі пэўныя 
крокі ў гэтым накірунку: у падпісных 
каталёгах Белпошты ды й шапіках 
“Белсаюздруку” зьвіліся дьве незалеж-
ныя газэты “Народная воля” ды “Наша 
Ніва”. Улічваючы, што ў Беларусі 14 
незалежных газет, гэтага вельмі мала. 
Таксама многія карэспандэнты без ак-
рэдытацыі працуюць на замежныя мэ-
дыі. І гэта вострае пытаньне. Апошні 
пункт – легалізацыя грамадзянскай 
супольнасьці. Грамадзкія арганізацыі 
й партыі сёньня павінны “выйсьці з 
цёню” і працаваць адкрыта. 

А менавіта палітычныя партыі могу-
ць адыграць вялікую ролю ў фармава-
ньні станоўчага іміджу Беларусі перад 
Захадам. 

“Улады не лічыць нас вялікаю сілаю, 
- заўважае Аляксандр Мілінкевіч. - І 
сапраўды, у Польшчы, напрыклад, ка-
муністычны рэжым сеў за стол пера-

моваў, калі “Салідарнасьць” мела 10 
мільёнаў сваіх прыхільнікаў і вывела іх 
на вуліцу. У нас такога сёньня няма. Не 
можам мы вывесьці нават ста тысячаў 
у Менску. Пакуль што ня можам. Акра-
мя таго, шчыра вам скажу, што Эўропа 
вельмі расчараваная дзеяньнямі апазы-
цыі. Калі былі выбары 2006 году, мы 
ўсе выдатна працавалі. Мы паказалі, 
што мы адзіныя. Мы выйшлі на плош-
чу. І тады мы паднялі свой рэйтынг ка-
лясальна. Але й што мы потым зрабілі 
ў майскім кангрэсе мінулага году - дэс-
крыдытавалі сябе цалкам. Мы сказалі: 
лідэры нам больш не патрэбныя. Мы 
вельмі моцна згубілі свой аўтарытэт. 
Плакацца ня трэба, як ёсьць, так яно й 
ёсць. Я лічу, што ў гэтым працэсе, калі 
йдзе дыялёг з Захадам, наша роля са-
мая галоўная - йсьці да людзей і пра-
цаваць з людзьмі. Пераконваць люд-
зей, тлумачыць, што ёсьць у краіне, 
якія праблемы. Людзі й так ведаюць, 
што дрэнна жыць і будзе яшчэ, відаць, 
цяжэй. Людзям трэба тлумачыць, што 
трэба рабіць. Эўропа з нашым народам 
працаваць ня будзе.” 

Аляксандар Мілінкевіч лічыць, што 
апазыцыя павінна скарыстаць момант 
“часовай адлігі”:

А. Мілінкевіч: Улада будзе здаваць 
пазыцыі, таму што гэта жорсткая ўмова 
эканамічнага супрацоўніцтва. З цэнтру 
будуць паступаць сыгналы не душыць, 
не рабіць карцінак для прэсы, таму што 
яны баяцца прэсы больш за ўсё. Яны 
будуць казаць: зрабіце так, што ў нас 
йдзе працэс лібэралізацыі. Тут нашая 
роля павялічваецца, нам пашыраюць 
поле дзейнасьці. У нас павінна быць 
менш страху. Калі мы не скарыстаемся 
гэтай магчымасьцю, то можам прамі-
нуць вельмі цікавы час.

Аляксандар Мілінкевіч, дарэчы, 
перакананы, што Лукашэнка з Расеяй 
сёньня аб’ядноўвацца катэгарычна ня 
хоча. Экспэрты заўважаюць, што нават 
асабістыя адносіны й сымпатыі паміж 
прэзыдэнтамі дзьвюх краінаў вельмі 
халодныя. Адзіны паратунак, каб не-
залежнай Беларусі не патрапіць у эка-
намічную залежнасьць да Расеі – гэта 
аб’яднаная Эўропа. 

Янка Хамовіч,
Беларуская служба Польскага радыё.



РЭГІЁН 7

200 тыс. адзінак 
нелегальнай піратэхнікі 
канфіскавана
За месяц у Беларусі канфіскавана 
больш за 200 тыс. адзінак 
нелегальнай піратэхнікі, што некалькі 
менш за паказчык аналагічнага 
леташняга перыяду. Пра гэта на 
прэс-канферэнцыі 22 снежня ў Мінску 
паведаміў начальнік галоўнага 
ўпраўлення аховы правапарадку і 
прафілактыкі МУС Яўген Полудзень. 

Ён заявіў, што цяпер на памежжы 
супрацоўнікі міліцыі сумесна з мыт-
нікамі і пагранічнікамі прымаюць ак-
тыўныя меры па недапушчэнні неза-
коннага ўвозу на тэрыторыю краіны 
піратэхнічных вырабаў. 

Што тычыцца рэалізацыі піратэх-

нікі, то, як паведаміў Я.Полудзень, 
гандаль ёю дазволены з 1 снежня па 
15 студзеня ў спецыяльных магазінах. 
“Усё, што рэалізуецца па-за імі, будзе 
канфіскоўвацца, вінаватыя будуць пры-
цягвацца да адміністрацыйнай адказ-
насці”, — сказаў прадстаўнік МУС. 

Выкарыстоўваць піратэхніку 
Я.Полудзень заклікаў выключна на ад-
крытай мясцовасці, пажадана, каб блі-
зу не было людзей. Паводле яго слоў, 
кожны год падчас навагодніх святаў 
людзі атрымліваюць траўмы ў выніку 
неасцярожнага абыходжання з піратэх-
нічнымі вырабамі. У 2004 годзе з-за 
гэтага загінула дзяўчына, паведамляе 
БелаПАН.

Литовцы хотят немножко 
белорусского болота 
В Лиде недавно побывал директор 
литовского торфоперерабатывающего 
предприятия.

Альментос Вальтерос, который 
возглавляет в соседней стране ЗАО 
“Плинскиу Вилистра”, был откровенен 
и не скрывал цели своего визита. 
Его привела заинтересованность в 
создании совместного производства 
на территории района. И нетрудно 
догадаться – какого. Директор 
изучил потенциальные возможности 
региона в расширении торфодобычи. 
Он не ошибся: Лидчина богата  
торфяными болотами. Поэтому 
господин Вальтерос и вел разговор 
о расширении его переработки и 
увеличении экспортных поставок 
с помощью вновь созданных 
мощностей.

В частности, фирма, которую 
представлял гость из Литвы, 
базируется в городе Можейкяй и 
специализируется на производстве 
смесей для овощных культур. А 
поскольку торфяных месторождений 
в Европе почти не осталась, 
Беларуси дана козырная карта для 
совместного производства ценнейшего 
питательного грунта для всего 
континента. Особенно востребована 
эта питательная растительная смесь 
во Франции, Испании и Италии. 
Нехватка сырья, производимого 
литовской фирмой, уже ощутили 
европейские страны, поэтому 
литовский представитель и приехал в 
Лиду.

Инициатива соседей была 
проанализирована в местном 
исполкоме, который пообещал 
поддержку для дальнейшего 
плодотворного сотрудничества. 
Согласились с этим и директоры 
двух ПРУТ “Дитва” и “Лидское” 
Аркадий Босько и Виктор Тыранов. 
Они не отказались от приглашения 
к сотрудничеству и одновременно 
ответили на интересующие вопросы 
господина Вальтероса. В частности, 
литовского предпринимателя 
интересовали качественные 
характеристики лидского торфа. В 
ответ тот увез образцы пород залежей 
местных болот.

Иными словами, и из грязи можно 
подняться в князи. Особенно в чистой 
Европе.

Алесь Васильков,
www.bulletinonline.org
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Либерализационный 
катаклизм белорусских 
младореформаторов
Окончание. Начало на стр.1

Мы обещали пожать руку последне-
му предпринимателю - оказалось, этот 
самый предприниматель - последний 
шанс для власти не подохнуть в годину 
кризиса.

Мы строили государство для народа 
- оказалось, деньги на льготы были не 
наши, а когда прижало - первыми пош-
ли под нож и зарплаты, и занятость, и 
социалка.

Мы клялись в любви Чавесу и Ах-
мадинеджаду, но за подаянием помча-
лись к МВФ и России (хуже того - как 
выяснилось намедни, даже к Штатам 
- оплоту мирового зла)!

В общем, все наши ориентиры неза-
метно для глаза поменялись на проти-
воположные. Копперфильд и Кио обза-
видовались бы такой ловкости рук.

Я одно понять хочу - действитель-
но ли белорусский народ так глуп, как 
кажется власти? Он действительно не 
видит, что курс руководства плющит и 
колбасит в зависимости от того, с какой 
стороны потянет запахом колбасы?

Вот отмена проверок - давайте при-
кинем, что к чему. С отменой проверок 
первым делом следовало бы упразднить 
КГК. А чего им делать-то, если провер-
ки запрещены? Они ж ни для чего бо-
лее не предназначены по определению. 
Еще того важнее - вы не заметили, как 
именно запретили проверки? Указом. 
А на какой срок? До следующего указа. 
Ну и?

Кто-нибудь прогнозировал появле-
ние его содержимое, не побоюсь этого 
слова? Ну разве что те, кто в нужные 
уши нужные слова вливает. Тогда от-
куда нам знать, что в следующем указе 
будет? Может, там будет требование не 
только проверять, но и на месте рас-
стреливать тех, кого признают винов-
ными?

Суть проста. Власть понятия не 
имеет о том, что такое закон. Власть 
незыблемо верит в то, что закон - это 
она, власть, и есть. Собственно, так все 
на деле и обстоит, потому что никакого 
другого закона в этой стране последние 
15 лет не прижилось. Все живут по свис-
тку - суды, народ, бизнес, бюрократия, 
парламент, СМИ. Одна малость портит 
чудную картину. Свистки уж больно 
противоречивые. “Нале... право!” Поди 
догадайся, что в следующую секунду 
прикажут. Голова-то кружится.

Вот буквально еще вчера за плохо 
украшенную перед Новым Годом роз-
ничную точку исполком ничтоже сум-
няшеся клялся наслать проверки по 
всем направлениям - и пожарников, 
и санэпидстанцию, и торговый отдел. 
Прямым текстом людям обещали ли-
цензии отобрать. Не будем о закон-
ности таких угроз - мы-то знаем, где 
живем. Теперь-то что бедным испол-
комовцам делать, если в гастрономе 
на проспекте Независимости гирлянда 
погаснет??? Проверку - нельзя. Лицен-
зию - так их вообще не будет (вроде 
как). А ведь если мимо проезжающий 
Сами-Знаете-Кто обратит внимание на 
непорядок - башку оторвут, однознач-
но. И как прикажете выкручиваться? 
Бедные люди. Пособолезновать только. 
Одно остается - самим идти и лампоч-
ки менять.

Думается, нынешние белорусские 
младореформаторы верят, что делают 
правильные вещи. Что строят обнов-
ленную, более цивилизованную Бе-
ларусь. Но это чушь, уж извините за 
прямолинейность. Если тренер фут-
больной команды к концу чемпионата 
приводит свою команду аутсайдером - 
он может сколько угодно менять такти-
ку игры. Ему уже не верят ни команда, 
ни спонсоры, ни болельщики. То же и в 

нашем случае. Не будет от этих резких 
телодвижений никакого положитель-
ного результата. Ими воспользуются, 
чтобы по-быстрому урвать и слинять. 
Их по максимуму используют к своей 
выгоде все, кто сможет. Но никто не 
сделает на них ставку, чтобы начать 
долгосрочные проекты. Белорусы, как 
известно, народ “памяркоуны”. Они 
лучше подождут, посмотрят, что даль-
ше будет. Иностранцы - те вообще по 
нынешним временам никому не верят 
и деньги в наволочки зашивают до луч-
ших времен. Так что надежды белорус-
ских властей на улучшение делового 
климата - мираж в выжженной пусты-
не белорусского же бизнеса. Если ты 
годами душил людей - тебе годы и пот-
ребуются на то, чтобы кто-то поверил в 
твое перевоспитание. Цену указам все 
уже давно знают. Увы, и цену белорус-
ским законам - тоже. Всем известно, 
откуда и как законы берутся, как они 
исполняются и как быстро они меня-
ются по мере необходимости. Надеять-
ся на бизнес в этих условиях власти не 
стоит. Слишком долго она его насило-
вала, чтобы бизнес ее сейчас полюбил. 
Посему: спасение утопающих - дело 
рук самих утопающих. А уж как это у 
властей получится - вся страна с живым 
интересом посмотрит, надо полагать. 
Говорят, в последнем выступлении Лу-
кашенко самое часто встречающееся 
слово - “Я”. По нынешним временам, 
президенту стоило бы быть поаккурат-
ней. Так, глядишь, народ и догадается, 
с кого весь спрос.

И постскриптум.

Госпожа Петкевич поведала, что 
просто жуткое сопротивление встрети-
ла идея запрета на проверки. Может, не 
стоит попусту сетовать? Может, заду-
маться о причинах? Может, поинтере-
соваться источниками доходов особо 
упертых оппонентов? Думается, при 
пристальном рассмотрении этой сто-
роны вопроса у КГК работы появится в 
избытке. И новым веяниям не противо-
речит. Проверки коррупционных схем 
вроде пока не под мораторием... До 
очередного указа, во всяком случае...

Михаил Негорбачев, 
afn.by


